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            GJERN SKOLE - SØNDERGADE 17 - 8883 GJERN   
TLF. 8970 2750   

E-MAIL: gjern.skole@silkeborg.dk - HJEMMESIDE: www.gjernskole.dk 

 

Dagsorden Skolebestyrelsesmøde 

Dag/dato/tid:  Torsdag d. 28. marts kl. 19-21 

Deltagere: 

Mødeleder 

markeret med 

understregning 

Susanne Thuesen, Ruth Lunde Andersen, Line Meilandt Langdal Nielsen, 

Karin Bank Lindberg, Jens Erik Kristoffersen, Lars Roger Jensen, Lise 

Nexø 

Gry Elikofer; Jørgen Moeslund, Jesper Dalkjær Hansen, Tine Sax 

Elevrådsrepræsentanter: Mathilde Veller Gloggengiesser og Ida Mørk 

Marchl 

Afbud: Ruth, Lars, Jens Erik 

Klas. = Klassifikation af punkterner: B (beslutning); O (orientering); R (Refleksion) 

Referatet oplæses og godkendes efter behandlingen af hvert punkt. 

Tidsp. Pkt. Tekst Klas. Ansv. 

19.00 1 Godkendelse af dagsorden B  

Ref.: Godkendt. 

 2 Godkendelse af referat fra februar-mødet B  

Ref.: Godkendt. 

 3 Nyt fra elevrådet   

Ref.: Elevrådet deltager ikke på dette møde 

19.10 4 Evaluering af skolestruktur (se 2 bilag) 

Baggrund: I den politiske aftale om den eksisterende skolestruktur, som trådte i 

kraft 1. august 2017, indgik det, at skolestrukturen skal evalueres i skoleåret 

2018/19. Børne-og Ungeudvalget har på deres møde i januar 2019 besluttet 

rammerne for denne evaluering. 

Formålet med evalueringen er at give et billede af det samlede skolevæsen i 

Silkeborg Kommune, med særligt fokus på de væsentligste beslutninger i den 

politiske aftale:  

• Ændring i skoledistrikter 

• Ændring af overbygningsrelationer 

• Indskrivning i børnehaveklasse / optagelse af elever 

• Etablering af forpligtende samarbejder 

O/R/B TS 

http://gjernskole.skoleporten.dk/sp/file/5cae97de-9da7-447e-85d9-a43e1a3e8948/SB-Referat%2019.02.20.pdf
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• Etablering af videnscentre 

For at afdække skolernes oplevelse af elementerne i skolestrukturen, gennemføres 

en spørgeskemaundersøgelse for skolebestyrelser, lokalMED og skoleledelser. 

Den samlede evaluering præsenteres for Børne- og Ungeudvalget på mødet i maj 

2019. 

Spørgerammen er vedhæftet som bilag samt et enkelt bilag mere vedr. 

indskrivning og optagelse af elever fra et andet distrikt.  

Ref.: Vi udfyldte spørgeskemaet til Børne- og Ungeudvalget.  

Det handlede blandt andet om udbyttet af de forpligtende samarbejder, og 

udbyttet og synligheden af kommunens videnscentre. 

  

19.40 5 Fag- og opgavefordeling (se bilag) 

- Præsentation af køreplan for fag- og opgavefordeling 

- Sidste nyt ift. justering af folkeskolereformen 

- Udkast til dagsstruktur for 2019/20 

- Udkast til timefordelingsplan 

O/R/B TS/JH 

Ref.: Tine gennemgik køreplanen og justeringerne af folkeskolereformen, som 

forventes udmøntet i de kommende skoleår. Noget træder i kraft fra august 

2019 – noget først fra 2020.  

For Gjern skole bliver det aktuelt at børnene i indskolingen skal gå mindre i 

skole fra august 2019. (27,75 mod de nuværende 30 timer) For at springet i 

timetal ikke skal blive for voldsomt ved overgangen fra 3. til 4. klasse – og for 

at kunne tilbyde mere tolærerundervisning -  foreslår Tine, at vi søger om at 

nedsætte undervisningstallet på mellemtrinnet fra 33 til 31 timer. Dette bakkede 

skolebestyrelsen op om.  

Forslag til dagsstruktur blev gennemgået. Forældrene blev bedt om indspark, 

og der var opbakning til forslaget.  

Forslag til timefordelingsplanen blev gennemgået. Den læner sig meget op ad 

undervisningsministeriets anbefalinger.  

Der er generelt ikke store ændringer i forhold til indeværende år. Nogle fag har 

fået mindre tid – og der var snak om at billedkunst i 1. ikke har meget tid. 

Bestyrelsen gav tilsagn om, at timefordelingsplanen kunne godkendes som den 

er. Hvis vi finder på en god måde at tildele mere tid til billedkunst i 1. klasse, 

orienteres bestyrelsen før en eventuel beslutning.  

20.25 6 Vedr. skolebusser (se bilag med køreplaner) 

Baggrund: Pr. 1. juli 2019 overgår administration og udarbejdelse af køreplaner 

for skolebusruterne til Midttrafik. Silkeborg Kommune samler forslag/ønsker og 

sender dem videre til Midttrafik. 

På baggrund af de modtagne ønsker laver Midttrafik de nye køreplaner og sender 

dem i høring hos jer ultimo april. Således kan de nye køreplaner være på plads i 

midten af maj. 

Har skolebestyrelsen ønsker, som skal sendes videre på dette tidspunkt? 

R/B TS 
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Ref.: opmærksomhed på at skoledagene på de forskellige skoler bliver lidt 

kortere. Vi aftalte at sende vores ringetider til busselskabet.  

20.40 7 Nyt fra skole og SFO 

- Eftermiddagene i SFO’ens udeuge – kort forespørgsel.  

- Bestyrelsens holdning til ”at sende” til aktiviteter 

- Justering af åbningstid – optimering af normeringen 

O/R TS/JH 

Ref.: JH bad om skolebestyrelsens holdning til at alle elever har 

skoledag til kl 15. d.18-20/6, hvor der er skovuge.  

Skolebestyrelsen synes, det var en god ide.  

I forhold til SFOen og strukturen til næste år, så var der to ting, som 

Tine og Jesper ønskede at involvere skolebestyrelsen i . I første omgang 

bare for at høre bestyrelsens input i forhold til de to ting:  

I SFOen har vi en ”sender”. En person, der holder styr på at børnene 

kommer afsted til de rigtige ting, på de rette tider.  At sende er en fin 

service – men også en dyr service, fordi det binder en person en hel 

dag. Vi er ved at afprøve, om børnene kan blive mere selvhjulpne på det 

punkt. Dels for at frigive pædagogkræfter til pædagogiske aktiviteter – 

og dels fordi, det er udviklende for børnene, at kunne klokken og at være 

i stand til at disponere lidt mere over deres tid.  

Det er væsentligt, at det børnene – og forældrene – ikke skal være 

utrygge, og børnene skal stadig hjælpes, men måske kan vi gøre det lidt 

anderledes.  

Bestyrelsen var overvejende positiv over tiltaget, og vi tager det op igen 

på næste møde.   

Vi oplever pt, at de sidste børne i SFOen bliver hentet noget før kl 17. 

Det er en overvejelse værd, om vi kan give børnene og forældrene et 

bedre tilbud, hvis vi gør åbningstiden lidt kortere, men til gengæld har 

flere pædagoger på ad gangen.  

For at blive lidt klogere på behovet, er vi gået i gang med præcist at 

notere, hvornår de sidste børne bliver hentet. Dette tages med til næste 

bestyrelsesmøde, hvor vi fortsætter drøftelsen. 

20.55 8 Evt.  

- Karin og Tine har været til møde i dialogforum 

- Gjern læser uge 39-41 

- UNI-login 

- 100 km cykelløb 

O  

Ref.:  

Gjern Læser: Vi havde besøg af bibliotekarerne fra Silkeborg og Gjern 

bibliotek, der er i gang med et stort projekt, der hedder Gjern læser. Lærerne 



 

Side 4 af 4 

 

på skolen var meget begejstrede, og vi deltager i vores featureuge i efteråret. 

UNI-login skal fases ind som login til AULA og koderne til intra skal fases ud.  

Det sker i løbet af foråret. Tine og Karina arbejder på sagen.  

100 km cykelløb kører i år, hvor Finn hjælper og arrangerer løbet. På sigt har 

vi fået tilsagn fra Kirsten og Hannah om, at de godt vil køre løbet videre.  

     

 

Punkter til kommende møder: 

- Hvilke forventninger vil det være godt at formidle til forældrene på de første møder med skolen og 

skolens ledelse. Workshops for 0., informationsmøder  

- Dataindsamling ift. folk, som forlader skolen 

- Skoleboden – udbud – besøg af lærer fra Boden? 

- Hvorfor har vi valgt at sidde i bestyrelsen, og hvad har vi gjort for at gøre opmærksom på os selv? 

- AULA 

 

 


